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Spreker: Serge Wetzels, initiatiefnemer burgerinitiatief ter ondersteuning van de verzelfstandiging 
van Volt “Of je worst lust”.


Geachte raadsleden, College van B&W en andere aanwezigen, 


Dankuwel dat ik een paar minuten het woord tot u mag richten. Ik ben Serge Wetzels, 
initiatiefnemer van het burgerinitiatief dat de verzelfstandiging van Poppodium Volt steunt. Ik ga 
ervan uit dat u de afgelopen weken de discussie rondom deze verzelfstandiging heeft gevolgd en 
de informatie die u is toegestuurd vanuit de diverse belanghebbenden heeft gelezen. Daarom wil 
ik graag een andere invalshoek in deze hele discussie belichten. 

In het dagelijks leven ben ik leerkracht basisonderwijs op een basisschool in Eijsden. Begin dit 
jaar, rondom de Tweede Kamerverkiezingen, hebben we met de leerlingen van groep 7 en 8 een 
speciaal project gedaan met betrekking tot onze democratie. Het verliep in het kort als volgt: Wij 
als leerkrachten hadden een fictieve casus opgesteld. We speelden eigenlijk het College van 
B&W, we stelden voor om in het mooie oude Eijsden, in een park achter het deels leegstaande 
klooster, een grote moderne woon- en kantoortoren te bouwen. De leerlingen mochten zich als 
gemeenteraadsleden hierover een mening vormen en zich verbinden in politieke partijen die met 
elkaar de discussie zouden aangaan over de voors en tegens van het project. Dat deden de 
leerlingen met verve. Er werden partijen opgericht zoals Ons Oud Eijsden, Groen Eijsden en 
andere mooie bedenksels. Er werden fractievoorzitters gekozen en woordvoerders en er werden 
affiches en flyers gemaakt om de standpunten kracht bij te zetten. Daarna werd er in 2 rondes 
gediscussieerd over het project. De verschillende visies op de toren werden uitgewisseld en de 
voor- en nadelen besproken. Dingen als het opleveren van werkgelegenheid, meer inwoners, het 
vernietigen van de natuur in het park, alles passeerde de revue zoals dat ook in werkelijkheid 
gebeurd zou zijn. En uiteindelijk gingen we op een dag met de leerlingen naar de raadszaal van de 
Gemeente Eijsden-Margraten in Margraten om onder leiding van een echte wethouder, die voor 
de gelegenheid even burgemeester speelde, over het project te discussiëren en uiteindelijk te 
stemmen. De toren kwam er niet. 

U zult zich nu wel afvragen waar de link met Poppodium Volt is gebleven, dat zal ik u nu vertellen. 
Als leerkrachten beschouwden we ons project als zeer geslaagd, de leerlingen wisten nu precies 
hoe een College van B&W en gemeenteraad eigenlijk functioneren, hoe het politieke spel 
gespeeld wordt, dat je coalities kunt smeden van voor- of tegenstanders en dat je discussies kunt 
voeren om je standpunten bij te stellen, of juist om je gesterkt te voelen in je eigen mening. Dat je 
stukken goed moet lezen en dat je vragen kunt stellen. En dat je naar elkaar moet luisteren en je 
moet proberen in te leven in de ander.

Nu ik deze hele discussie over Volt meemaak, denk ik achteraf beschouwd dat het project 
misschien toch niet zo’n goed beeld heeft geschetst.

We zijn de kinderen vergeten te vertellen dat je ook vals mag spelen, dat je belangrijke 
documenten gewoon heel lang achter mag houden, totdat het echt niet meer kan, dat je 
deskundigen om hulp mag vragen om vervolgens hun advies volledig te negeren, dat je anderen 
ook best via de achterdeur de mond mag snoeren, dat je feitelijke gegevens zo mag veranderen 
dat ze in je voordeel werken, dat je een enkel zinnetje uit een rapport mag lichten en dat centraal 
mag stellen zonder de hele context eromheen, dat je zorgvuldig opgestelde adviezen ook 
adhesiebetuigingen mag noemen, dat je financiële plaatjes mag presenteren die onvolledig zijn en 
dat je intenties uit het verleden ineens als een soort voldongen feiten mag neerleggen, dat je 
daarmee de legitimering van het door jezelf geïnitieerde onderzoek onderuit haalt, maakt niet uit. 

Kortom, dat je het democratisch proces wat we de kinderen wilden bijbrengen, eigenlijk niet hoeft 
te volgen, dat je best je eigen mening zonder veel inhoudelijke argumenten mag doorduwen 
hoezeer die ook door alle deskundigen wordt weerlegd.

Is dat dan wat wij de kinderen hadden moeten bijbrengen? Is dat het beeld wat de politiek zou 
moeten willen uitstralen?

Ik besef me heus wel dat er in het politieke spel altijd winnaars en verliezers zijn, maar het is toch 
heel raar als alle, ja alle, deskundigen A hebben geadviseerd, het College van B&W vervolgens 
voor B kiest zonder dat ze daarvoor echt geldige en kloppende feiten en argumenten hebben. Dan 
hebben we het niet meer over politieke winnaars, dan hebben we het over; met de ogen open en 



met het volle verstand bewust kiezen voor de slechtste optie. Ingegeven vanuit bekend incorrecte 
informatie, of het niet durven leiden van politiek gezichtsverlies, of wie weet wat er nog achter 
steekt.

En dat is waar burgers en kiezers een hekel aan hebben, slechte plannen die worden doorgedrukt 
ondanks dat iedereen heeft gezegd dat het op een fiasco gaat uitlopen. 

Er ligt een goed rapport op tafel met een uitgewerkt voorstel, er ligt een aanvullend alternatief plan 
op tafel van de beroepskrachten van Volt, er zijn talloze voorbeelden in het land én heel dichtbij 
huis om te volgen, er zijn gewoon goede afspraken te maken met een nieuw zelfstandig en 
professioneel bestuur en ervaren beroepskrachten van Volt die van dat mooie gebouw waarvoor u 
3 jaar geleden nog 3 miljoen vrijmaakte, een bloeiende poptempel te kunnen maken waar de hele 
gemeente van kan profiteren. Dat bij zal dragen aan het beleid, of zijn het intenties, om van 
Sittard-Geleen een bloeiende gemeente te maken, aantrekkelijk voor jongeren, hoogopgeleiden, 
gezinnen en iedereen die er al woont en graag trots wil zijn op zijn stad. 


Ik hoop dat u een beslissing neemt die recht doet aan de adviezen die zijn afgegeven met 
betrekking tot de toekomst van Poppodium Volt, niet alleen omdat dat volgens mij en vele 
anderen de beste optie is, maar ook omdat daarmee de geloofwaardigheid van het democratische 
proces gewaarborgd blijft. En ik niet morgenvroeg het hele basisschool-project van eerder dit jaar 
over de werking van onze democratie moet gaan herschrijven tot een pedagogisch volstrekt 
onverantwoord stuk papier.


Dankuwel.



